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Nota van antwoord
Vraag en antwoord
De fractie van de PVDA heeft schriftelijke vragen gesteld over de nieuw te bouwen basisschool in de 
Gagels te Steenwijk. Hieronder vindt u onze beantwoording.

1.  Waarom is er op dit moment gekozen voor de bouw op de locatie van de oude 
Emmaschool, en is er een afweging gemaakt voor een eventuele ander locatie? 

De keuze voor de bouw op de locatie van de oude Emmaschool is een, tussen schoolbestuur en 
gemeente, gezamenlijk einde van een langdurig en zorgvuldig proces. 

Er is gekozen voor de bouw op de locatie van de oude Emmaschool omdat:

 De huidige Emmaschool ‘centraal’ in de wijk staat ten opzichte van andere voorzieningen 
(kinderopvang, wijkcentrum, etc.);

 Het voedingsgebied is breder dan alleen vanuit de Gagels en Kornputkwartier. Er komen ook 
kinderen uit anderen wijken van Steenwijk naar de Gagels;

 Het terrein van de Emmaschool is ca. 5.000 m2 groot en heeft een groot bouwblok met de 
bestemming maatschappelijk. Dit terrein biedt met het oog op de toekomst, veel 
mogelijkheden voor toekomstige uitbreidingen. De ervaring leert dat een nieuwe school een 
positieve aantrekkingskracht op het aantal leerlingen heeft;

 De huidige Emmaschool staat op een korte afstand van het gymlokaal (Sporthal De 
Waterwyck), die in 2013 onder andere voor de basisscholen in de omgeving is gebouwd;
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 Bij de totstandkoming van het IHP hebben we met de schoolbesturen de gezamenlijke 
afspraak gemaakt, verstandig met de middelen om te gaan. 

De volgende onderdelen spelen hier positief op in:

o De huidige Emmalocatie is ‘eigendom’ van de gemeente, grond hoeft niet te worden 
aangekocht;

o Het bestemmingsplan en het bouwblok maken het mogelijk hier een school te 
bouwen;

o De infrastructuur is bij de Emmaschool grotendeels op orde;

o De betreffende locatie is vanwege de aanwezigheid van het spoor minder geschikt 
voor de ontwikkeling van woningen. Nieuwbouw van een school is daarvoor een 
prima alternatief.

 De Gagels kan op sociaal en fysiek vlak een flinke impuls gebruiken. Dat blijkt ook uit de 
inventarisatie die is gedaan, voordat is besloten om in Steenwijkerwold en de Gagels een 
visie-traject te starten. Politie, Woningbouwcorporaties, Sociaal Werk, Zorggroep Oude 
Nieuwe Land en andere partijen hebben hiervoor input geleverd. De nieuwe school op de 
locatie van de huidige Emmaschool kan een sociale impuls aan de wijk geven en dé ‘aanjager’ 
worden ten aanzien van het visietraject wat in de Gagels gaat lopen. Weghalen van 
voorzieningen uit de Gagels leidt mogelijk tot vertrek van huidige voorzieningen.

Deze argumenten zijn tot stand gekomen op basis van een locatieonderzoek (uitgevoerd door BCN, 
rapportage juli 2019), in combinatie met een integrale afweging door de verschillende vakspecialisten 
ten aanzien van wonen, onderwijs en openbare ruimte. Schoolbestuur Accrete (schoolbestuurder en 
locatiedirecteur) hebben aangegeven zich achter deze argumenten te scharen en dit gezamenlijk met 
gemeente naar buiten uit te dragen.

2.  Welke kostenbesparing zou deze locatie met zich meebrengen ten aanzien van andere 
locaties?

De volgende punten maakt de locatie van de Emmaschool, naast de inhoudelijke onderbouwing, ook 
financieel gunstig ten opzichte van een nog geheel nieuw te ontwikkelen locatie.

 De huidige Emmalocatie is ‘eigendom’ van de gemeente, grond hoeft niet te worden 
aangekocht;

 Het huidige bestemmingsplan en het bouwblok maken het mogelijk op de huidige 
Emmaschool een nieuwe school te bouwen. 

 De basisinfrastructuur bij de Emmaschool is op orde, aangezien hier reeds twee scholen in 
gebruik zijn geweest;

 De betreffende locatie is vanwege de aanwezigheid van het spoor minder geschikt voor de 
ontwikkeling van woningen. Nieuwbouw van een school is daarvoor een prima alternatief.

3.  Is er een goede afweging gemaakt om een zo goed mogelijke spreiding van bijzonder 
en openbaar onderwijs te realiseren?

Gezamenlijk met de schoolbesturen streven wij als college altijd naar een goede afweging.

Als voorbeeld het proces rondom het onderwijshuisvestingsvraagstuk in de Gagels. Op basis van het 
door de gemeenteraad vastgestelde Integraal Huisvestingsplan Onderwijs was het de wens om in de 
Gagels twee scholen (Emma- en Johan Frisoschool) onder één dak te bouwen. De betrokken 
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schoolbesturen konden hierover niet tot overeenstemming komen. Uiteindelijk heeft stichting Op Kop, 
in verband met een gering aantal leerlingen, besloten de Emmaschool per 1 augustus 2021 op te 
heffen. Hierover heeft u als raad in oktober 2020 definitief het besluit genomen. Uiteindelijk blijft hier 
het huisvestingsvraagstuk van de Johan Frisoschool over. 

4.  Bent u het met de PvdA eens dat bij een nieuw te bouwen school, deze op een voor 
zowel de Gagels als het Kornputkwartier gunstige locatie zou moeten liggen?

Ja, waarbij ook aandacht is voor een gunstige ligging ten opzichte van andere voorzieningen als 
gymlokaal, kinderopvang en de bereikbaarheid voor kinderen uit andere delen van Steenwijk(erland). 

5.  MFC de Zuidwester fungeert als schakel tussen Steenwijk-West en Zuidveen. Is er 
onderzocht of er op de huidige Betap-locatie mogelijkheden zijn tot het realiseren van 
een soortgelijke accommodatie voor zowel Gagels als het Kornputkwartier, waarin, naast 
tal van andere maatschappelijke initiatieven, ook ruimte is voor zowel bijzonder als 
openbaar onderwijs? 

Los van het feit dat Zuidveen een eigen dorpshuis (Eltekon) heeft, is niet onderzocht of op de huidige 
Betap-locatie mogelijkheden zijn tot het realiseren van een soortgelijke accommodatie als de 
Zuidwester. In de Gagels zijn reeds voorzieningen (kinderopvang en wijkvereniging) aanwezig welke 
allen onderdak hebben. Daarnaast is er aan de Parallelweg in 2013 een nieuwe sporthal gebouwd die 
door het basisonderwijs wordt gebruikt. Met het besluit van stichting Op Kop om de Emmaschool te 
sluiten is het huisvestingsvraagstuk beperkt tot een nieuwe locatie voor de Johan Frisoschool.

6.  Mocht er geen gebruik gemaakt worden van de Betap-locatie, dan betekent dit dat 
voor de komende 40 jaar dat er geen school in de directe omgeving van het 
Kornputkwartier zal zijn, hoe ziet u dit? 

Dit zien wij anders omdat wij als gemeente gezamenlijk met schoolbestuur Accrete een 
toekomstbestendige Johan Frisoschool bouwen in de directe omgeving van het Kornputkwartier, 
waarbij op de locatie toekomstige uitbreiding mogelijk is. De maximale afstand vanuit het uiterste 
puntje van het Kornputkwartier tot aan de toekomstige Johan Frisoschool is hemelsbreed ca. 1.600 
meter. Dit is een vergelijkbare afstand als vanuit de Woldmeenthe naar de dichtst bijgelegen 
basisschool. Daarnaast is deze locatie slechts 250 meter van de huidige Johan Frisoschool vandaan. 
De nieuwe Johan Frisoschool wordt gebouwd centraal bij andere voorzieningen in de wijk en nabij het 
gymlokaal (sporthal De Waterwijck).

Vervolg
Het college geeft uitvoering aan het door de gemeenteraad vastgestelde Integraal Huisvestingsplan 
Onderwijs Steenwijkerland. In overeenstemming met schoolbestuur Accrete wordt de nieuwe Johan 
Frisoschool gebouwd op de huidige locatie van de Emmaschool.

Bijlagen
1. Schriftelijke vragen PvdA -Vragen over de locatiekeuze voor nieuwbouw Kindcentrum Johan 
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Steenwijk, vrijdag 4 december 2020 

 
Onderwerp:  Schriftelijke vragen conform art. 39 van het Reglement van Orde 

over de locatiekeuze voor nieuwbouw Kindcentrum Johan Friso 
 
Geacht college van Steenwijkerland, 

 

Kinderen de kansen bieden om hun talenten ongeacht hun afkomst en achtergrond te 
ontplooien, is wat wij willen. Daarom zetten we als PvdA in op uitstekend onderwijs. 
Achtergrond en afkomst lijken nog steeds de kansen in het leven te bepalen. Onderwijs is 
wat ons betreft de sleutel tot persoonlijke ontwikkeling, voorspoed en welzijn. 

 

Het is dan ook van belang dat scholen behouden blijven voor alle kernen en wijken, of dat 
is door samenwerking of de vorming van een brede school. Ook voor nieuwe wijken streven 
wij naar een goede school in de buurt. Dit om ook het contact dat kinderen op jonge 
leeftijd al met elkaar leggen te stimuleren. 

 

Bij de bouw van het Kornputkwartier zijn er kansen ontstaan voor de bouw van een nieuwe 
accommodatie op een locatie tussen De Gagels en het nieuwe Kornputkwartier. Dit met de 
gedachte dat de scholen voor beide wijken goed toegankelijk zouden kunnen zijn, en wel 
op de huidige Betap-locatie. Een nieuw te realiseren school met een centrale ligging tussen 
beide wijken in zou dan voor onze fractie ook duidelijke de voorkeur hebben. 

 

Op De Gagels waren tot voor kort nog 2 scholen gevestigd waarvan inmiddels, tot onze 
spijt, de openbare school is opgeheven. Dit heeft er toe geleid dat het huidige, gedateerde 
schoolgebouw leeg komt te staan. Middels een persbericht hebben wij vernomen dat er 
plannen zijn om op deze oude locatie een nieuw schoolgebouw te realiseren voor het 
Kindcentrum Johan Friso, welke momenteel ook in de wijk is gehuisvest. 

 

Hoewel we als Partij van de Arbeid het belang van een nieuw modern gebouw voor de 
school in zien, hebben we toch een aantal vragen aan het college met betrekking tot de 
locatie. 

 

- Waarom is er op dit moment gekozen voor de bouw op de locatie van de Oude 
Emmaschool, en is er een afweging gemaakt voor een eventuele andere locatie? 

- Welke kostenbesparing zou de bouw op deze locatie met zich mee brengen ten 
aanzien van andere locaties? 
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- Is er een goede afweging gemaakt om een zo goed mogelijke spreiding van 
bijzonder en openbaar onderwijs te realiseren? 

- Bent u het met de PvdA eens dat bij een nieuw te bouwen school, deze op een voor 
zowel De Gagels als het Kornputkwartier gunstige locatie zou moeten liggen? 

- MFC de Zuidwester fungeert als schakel tussen Steenwijk-West en Zuidveen. Is er 
onderzocht of er op de huidige Betap-locatie mogelijkheden zijn tot het realiseren 
van een soortgelijke accommodatie voor zowel De Gagels als het Kornputkwartier, 
waarin, naast tal van andere maatschappelijke initiatieven, ook ruimte is voor zowel 
bijzonder als openbaar onderwijs?  

- Mocht er geen gebruik worden gemaakt van de Betap-locatie, dan betekent dit voor 
de komende 40 jaar dat er geen school in de directe omgeving van het 
Kornputkwartier zal zijn, hoe ziet u dit? 

 
Wij zien uit naar uw reactie.  
 
Met vriendelijke groet,  
 
Fractie PvdA Steenwijkerland  
Mathinus Wolters 
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